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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum
2020-09-17                    

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Sekreterare
Suzanna Bengtsson

Ordförande       
Peter Hemlin (M)

Underskrifter

Justerande       
Alec Sintorn (L) Lars-Erik Olsson (S)

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2020-09-24. Anslaget tas ner 2020-
10-16. Protokollet förvaras i kommunhuset.
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Innehållsförteckning
§97 Meddelanden
§98 Svar på motion (MP) om aktiv fritid i Bollebygds kommun
§99 Svar på motion (S) om att en barnkonsekvensanalys införs vid varje beslut i kommunen
§100 Svar på motion (SD) om kameraövervakning i Bollebygds centrum

§101 Svar på motion (MP) om gränsdragning mellan kommunstyrelsen och 
samhällsbyggnadsnämnden

§102 Inkommet medborgarförslag; medborgarförslag om förbättringar vid Råssa 
återvinningscentral

§103 Inkommet medborgarförslag: medborgarförslag om skolbussar till Töllsjö
§104 Revidering av arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds kommun
§105 Hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun
§106 Miljöpolicy för Bollebygds kommun
§107 Svar på socialnämndens begäran om att frångå kommunens ekonomiska styrprinciper
§108 Utbetalning av partistöd 2020 - Folkets Röst (återremiss)
§109 Revidering av förbundsordning för SÄRF
§110 Taxor 2021 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF)
§111 Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (L) i socialnämnden

§112 Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (C) i 
samhällsbyggnadsnämnden

§113 Befrielse från uppdrag och kompletteringsval av ersättare (FR) i valberedningen
§114 Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval, som nämndeman (SD) i Borås tingsrätt
§115 Befrielse från uppdrag som ersättare (SD) i kommunfullmäktige
§116 Fråga till samhällsbyggnadsnämndens ordförande om grundsärskola och yttre miljö
§117 Fråga till samhällsbyggnadsnämndens ordförande om grundsärskola och tidplan
§118 Fråga till utbildningsnämndens vice ordförande om ekonomisk prognos
§119 Fråga till utbildningsnämndens vice ordförande om invigning av grundsärskola

§120 Fråga till utbildningsnämndens vice ordförande om kostnad för bildande av 
grundsärskola
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§97

Meddelanden

Anmälningar
 KS2019/303-29  Boråsregionen Direktionsprotokoll 2020-06-05
 KS2019/303-31  Protokollsutdrag från regionfullmäktiges sammanträde den 9 juni 

2020 - Sammanträdestider för regionfullmäktige 2021
 KS2019/303-32  Budgetuppföljning per maj socialnämnden
 KS2019/303-33  Treårsplan budget Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund 2020
 KS2019/303-35  Justerat protokoll från Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbunds 

sammanträde 2020-06-12
 KS2018/240-35  Ny ersättare för ledamot i kommunfullmäktige, Mattias Ekenberg 

(MP)
 KS2019/303-28  Protokoll kommunforskning i västsverige årsmöte 2020
 KS2019/303-26  Uppföljningsrapport per April socialnämnden
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§98 KS2019/260

Svar på motion (MP) om aktiv fritid i Bollebygds kommun 

Beslut
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ger utbildningsnämnden i uppdrag att vidare utreda 
frågan.
 
Reservation
Fredrik Olofsson (C), Sandra Eliasson (C) och Roland Andersson (C) reserverar sig mot 
kommunfullmäktiges beslut till förmån för Fredrik Olofssons (C) förslag. 

Ärendet
Rose-Marie Grune (MP) föreslår i en motion inkommen 2019-11-04, att 
samhällsbyggnadsnämnden ges i uppdrag att ta fram ett fritidsprogram med kort- och långsiktiga 
åtgärder för att kunna erbjuda invånarna en aktiv fritid. Aktiviteterna ska vara av olika karaktär 
och passa olika målgrupper. Arbetet ska ske i samråd med föreningar och målgrupperna, 
kommunen ska ha en samordnande och framåtdrivande roll. Som bakgrund anger motionären 
bland annat att det redan befintliga utbudet av ungdomsgård, föreningar, skolgårdar och 
fotbollsplaner kan kompletteras med fler alternativ, helst inom område spontanidrott, där inga 
fasta tider eller medlemskap styr. Målgruppen är unga men också alla övriga invånare. Några 
exempel på satsningar kan vara utegym vid motionsstråk eller på en grönyta i bebyggelsen, 
parkouranläggning, scen för kreativt uttryck som ett alternativ till fysiska aktiviteter, samt 
promenadstigar. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2019-11-14, § 154, remitterat 
motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
 
I Bollebygds kommun är det i dagsläget föreningslivet som förvaltar, driver och utvecklar de 
verksamheter som invånarna anser ska finnas. Detta görs med olika typer av bidrag och stöd 
enligt kommunens riktlinjer för stöd till föreningar. Av folkhälsomässiga skäl och för ett ökat 
mervärde för Bollebygds kommuns invånare skulle det vara positivt att kommunen har ett 
framtaget fritidsprogram i samverkan med föreningslivet. Det skulle i så fall vara ett uppdrag för 
utbildningsförvaltningen att utreda om det finns möjlighet att ta fram ett fritidsprogram samt om 
det finns föreningar som är intresserade av att driva nya typer av anläggningar.
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ger utbildningsnämnden i uppdrag att vidare utreda 
frågan.
 
Kommunstyrelsens förslag bifalls av Sassi Wemmer (MP), Lars-Erik Olsson (S), Mathias Carlzon 
(-) och Eivor Carlsson (KD).
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Ledamöternas förslag till beslut
Fredrik Olofsson (C) föreslår att motionen avslås.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelsens om bifall, dels Fredrik 
Olofssons (C) om avslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservation
Fredrik Olofsson (C), Sandra Eliasson (C) och Roland Andersson (C) reserverar sig mot 
kommunfullmäktiges beslut till förmån för Fredrik Olofssons (C) förslag. 

Beslutsunderlag
 §117 KS Svar på motion (MP) om aktiv fritid i Bollebygds kommun
 Motion om aktiv fritid i Bollebygd
 Svar på motion (MP) om aktiv fritid i Bollebygds kommun

Skickas till
Utbildningsnämnden
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§99 KS2019/245

Svar på motion (S) om att en barnkonsekvensanalys införs vid varje 
beslut i kommunen 

Beslut
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram lämplig 
arbetsmetod som anpassas till kommunstyrelsen och nämnderna. 

Ärendet
Carina Svensson (S) föreslår i en motion inkommen 2019-10-17 att en 
barnkonsekvensanalys införs vid varje beslut i kommunen. Bakgrunden till motionen är att 
riksdagen 2018 beslutade att införliva konventionen om barnets rättigheter i svensk lag från och 
med 2020-01-01.
 
En barnkonsekvensanalys är ett verktyg för att omsätta barnkonventionen i handling och 
synliggöra barnets bästa. Syftet är att säkerställa att barnens rättigheter finns med i beslutsfattande 
inom verksamheterna. Med hjälp av barnkonsekvensanalyser kan varje beslutsfattare arbeta 
systematiskt och på det viset vara försäkrad om att ett barnperspektiv finns med i besluten och på 
det viset både på kort och lång sikt förbättra barns och ungas levnadsvillkor. Det finns inte en 
metod för att pröva barnets bästa som är giltig för alla frågor och alla organisationer. Varje 
organisation behöver börja och pröva sig fram för att se vad som fungerar bäst i deras 
verksamheter. Förtroendevalda ska efterfråga ett underlag som utgår från barnets rättigheter, dels 
som en vägledning till alla som står i beredskap att göra prövningar av barnets bästa.
 
FN-kommittén för barnets rättigheter rekommenderar att barnkonsekvensanalyser ska göras vid 
större förändringar som rör barn. Det kan till exempel gälla framtagande av policydokument och 
budget, nedläggningar av skolor, byggande av bostadsområden och förändringar i verksamheter 
med mera. Förutom det som ingår i en prövning bör en barnkonsekvensanalys innehålla ett 
bredare resonemang om till exempel ekonomiska aspekter, vilka konsekvenserna skulle kunna bli 
på lång och på kort sikt för olika grupper av barn. Det kan gälla åtgärder för barn med 
funktionsnedsättning av olika slag, barn med olika etnisk eller nationell bakgrund, barn i olika 
åldrar och barn av olika kön.  En barnkonsekvensanalys ska, enligt FN-kommittén, förutspå den 
påverkan en viss handling eller ett visst beslut kan få för barn och deras åtnjutande av sina 
rättigheter.
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram lämplig 
arbetsmetod som anpassas till varje förvaltning.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag
 §116 KS Svar på motion (S) om att en barnkonsekvensanalys införs vid varje beslut i 

kommunen
 Motion (S) om att en barnkonsekvensanalys införs vid varje beslut i kommunen.
 Svar på motion (S) om barnkonsekvensanalys i kommunens beslut

Skickas till
Kommunchef, kommunsekreterare
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§100 KS2017/145

Svar på motion (SD) om kameraövervakning i Bollebygds centrum 

Beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen.
 
Reservation
Caroline Nordengrip (SD), Daniel Persson (SD), Caroline Frodin (SD), Lisette Vermeulen (SD) 
och Fredrik Lind (SD) reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut till förmån för Caroline 
Nordengrips (SD) förslag. 

Ärendet
Caroline Nordengrip (SD), Daniel Persson (SD) och Joachim Stanicki (SD) föreslår i motion 
daterad 2016-04-25 att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram lämpliga platser för 
kameraövervakning i Bollebygds centrum, och att berörd nämnd får i uppdrag att efter 
kommunstyrelsens beslut verkställa utplaceringen av kameraövervakningen. Kommunfullmäktige 
beslutade på sammanträde 2017-08-31, § 119, att remittera motionen till kommunstyrelsen för 
handläggning.
 
Av förvaltningens handläggning framgår att reglerna för kameraövervakning återfinns i såväl 
kamerabevakningslagen som dataskyddslagstiftningen, eftersom kameraövervakning kan anses 
vara känsligt utifrån ett integritetsperspektiv. Kamerabevakningslagens syfte är att se till så att 
kamerabevakning bara används när övervakningsintresset väger tyngre än integritetsintresset, och 
i dagsläget är det svårt att få tillstånd beviljat av Datainspektionen för kamerabevakning av 
allmänna platser, samtidigt som myndighetens handläggningstider är långa (upp till ett år). 
Bollebygds kommun är en trygg kommun enligt Sveriges Kommuner och Regioners (SKR) 
rapport, Trygghet och säkerhet 2019. Kommunen har inte erfarit att det varit ihållande stökigt i 
centrum, även om enstaka klagomål framförts under årens lopp. Mot den bakgrunden föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen avslås.
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige avslår motionen.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Caroline Nordengrip (SD) föreslår att motionen bifalls. 
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelsen om avslag, dels Caroline 
Nordengrips (SD) om bifall. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Reservation
Caroline Nordengrip (SD), Daniel Persson (SD), Caroline Frodin (SD), Lisette Vermeulen (SD) 
och Fredrik Lind (SD) reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut till förmån för Caroline 
Nordengrips (SD) förslag. 

Beslutsunderlag
 §118 KS Svar på motion (SD) om kameraövervakning i Bollebygds centrum
 Motion (SD) om kameraövervakning i Bollebygd centrum
 Svar på motion (SD) om kameraövervakning i Bollebygds centrum
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§101 KS2019/206

Svar på motion (MP) om gränsdragning mellan kommunstyrelsen 
och samhällsbyggnadsnämnden 

Beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen.

Ärendet
Sassi Wemmer (MP) föreslår i en motion 2019-09-05 att samhällsbyggnadsnämndens och 
kommunstyrelsens respektive reglementen ska förtydligas och renodlas i delarna som rör plan- 
och bygglagen. Motionären menar att hela ansvaret för ärenden inom plan- och bygglagens 
verksamhetsområde borde överlåtas i sin helhet till samhällsbyggnadsnämnden, och att i ärenden 
där samhällsbyggnadsnämnden blir beslutande instans ska kommunstyrelsen ges möjlighet att 
yttra sig.
 
Kommunstyrelseförvaltningen har redan ett pågående uppdrag kring revidering av alla nämnd-
reglementen i kommunen, med utgångspunkt i att skapa ett kommungemensamt reglemente som 
gäller alla nämnderna i kommunen, samt sex så kallade nämndspecifika reglementen för 
kommunstyrelsen, utbildningsnämnden, socialnämnden, samhällsbyggnadsnämnden, 
jävsnämnden och valnämnden. Arbetet pågår alltjämt, och i processen ingår kontinuerliga 
avstämningar med först tjänstemannaorganisationen inom respektive förvaltning, och därefter 
avstämning med förtroendevalda, till att börja med i ksau info/planberedning där alla 
nämndpresidier är representerade. När input har tagits emot och bearbetats så ska varje nämnd få 
dels sitt eget nämndspecifika reglemente, samt det kommungemensamma, på internremiss. Med 
detta arbetssätt kommer kommunstyrelsens och samhällsbyggnadsnämndens reglementen att 
genomgå granskning och behandling både på förvaltnings- och nämndsnivå. I det arbetet ingår 
att förtydliga och renodla respektive nämnds verksamhet i de olika delarna som rör plan- och 
bygglagen, såsom motionens intentioner. Dock går det i dagsläget inte att säga om hela 
verksamhetsområdet kan eller ska flyttas till samhällsbyggnadsnämnden, utredningen får utvisa 
om det exempelvis lagmässigt är genomförbart. Kommunstyrelseförvaltningen bedömer därför 
att motionen ska avslås. Arbetet med översyn av nämndreglementena pågår men däremot kan 
man i dagsläget inte göra en bedömning om plan- och bygglagens alla verksamhetsområden ska 
flyttas till samhällsbyggnadsnämnden och därför kan motionens första att-sats inte bifallas. I och 
med det kan inte heller motionens andra att-sats bifallas.
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige avslår motionen.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Sassi Wemmer (MP), med instämmande av Caroline Frodin (SD), föreslår att motionen ska anses 
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besvarad. 
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelsens om avslag, dels Sassi 
Wemmer (MP) m.fl om att motionen ska anses besvarad. Ordföranden ställer förslagen mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag
 §92 KS Svar på motion (MP) om gränsdragning mellan kommunstyrelsen och 

samhällsbyggnadsnämnden
 Motion (MP) om gränsdragning mellan kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden 

inom plan- och bygglagen
 Svar på motion (MP) om gränsdragning mellan kommunstyrelsen och 

samhällsbyggnadsnämnden

Page 12 of 38



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum
2020-09-17

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§102 KS2020/121

Inkommet medborgarförslag; medborgarförslag om förbättringar 
vid Råssa återvinningscentral 

Beslut
Kommunfullmäktige överlåter medborgarförslaget till samhällsbyggnadsnämnden för 
handläggning och beslut.

Ärendet
Johan Bergman föreslår i ett medborgarförslag 2020-04-18 att det görs en del förbättringar vid 
Råssa återvinningscentral. 

Beslutsunderlag
 Medborgarförslag (MASKAD) om förbättringar vid Råssa återvinningscentral

Skickas till
Samhällsbyggnadsnämnden
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§103 KS2020/42

Inkommet medborgarförslag: medborgarförslag om skolbussar till 
Töllsjö 

Beslut
Kommunfullmäktige överlåter medborgarförslaget till kommunstyrelsen för handläggning och 
beslut.

Ärendet
Carina Lundgren föreslår i ett medborgarförslag 2020-02-04 att det bland annat sätts in 
skolbussar alternativt kollektivtrafik till Töllsjö, för att underlätta för vidare resor tur och retur 
Bollebygd för gymnasieungdomar. 

Beslutsunderlag
 Medborgarförslag angående skolbussar till Töllsjö_maskad

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§104 KS2018/48

Revidering av arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds 
kommun 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att punkt 6 i arvodesreglementet stryks:
 
Ersättning vid elektroniskt utskick av kallelse och handlingar
Förtroendevalda som tar emot kallelse/sammanträdeshandlingar elektroniskt får varje år en 
ersättning på 1 500 kr. Ersättningen betalas ut i januari för föregående år, för de månader under 
året som den förtroendevalde har tagit emot handlingar elektroniskt. Ersättning utgår inte till 
förtroendevalda som i sitt förtroendeuppdrag har fått dator eller läsplatta från Bollebygds 
kommun. Om den förtroendevalda väljer att ta emot ersättning för elektroniskt utskick av 
kallelser och handlingar väljer den förtroendevalda också att ta emot dessa elektroniskt i alla 
instanser där han eller hon är ledamot eller ersättare.
 
Det reviderade arvodesreglementet, med ovan ändring, börjar gälla från och med 2021-01-01.

Ärendet
Med anledning av den pandemi som råder finns behov för ledamöter i de politiska instanserna i 
Bollebygds kommun att kunna delta på sammanträden på distans, om kommunfullmäktige 
medger det. Kommunfullmäktige har av den anledningen under våren 2020 beslutat att 
kommunfullmäktige och nämnderna i Bollebygds kommun, om det finns särskilda skäl, får 
sammanträda med ledamöter närvarande på distans. Kommunstyrelsen fick i samband med det i 
uppdrag att möjliggöra teknisk lösning för deltagande på distans vid sammanträden. Följaktligen 
beslutade kommunstyrelsen på sammanträde 2020-05-26, § 79, att införa de tekniska lösningar, 
inklusive budget- och personella resurser, som beskrevs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse. Styrelsen beslutade även att deltagande på distans vid politiska sammanträden ska 
vara möjligt med start i oktober 2020, under förutsättning att den del i arvodesreglementet som 
reglerar årlig ersättning vid utskick av kallelse och handlingar, 1 500 kr/förtroendevald, upphävs. 
I den delen fick kommunchefen i uppdrag att tillsammans med kommunfullmäktiges presidium 
föreslå de ändringar i arvodesreglementet som kommunstyrelsens beslut föranleder. IT-enheten 
på kommunstyrelseförvaltningen har av kommunstyrelsen fått i uppdrag att införskaffa det antal 
enheter/utrustning som behövs, till samtliga förtroendevalda i kommunen, med undantag för de 
förtroendevalda som i sitt förtroendeuppdrag redan har fått dator eller läsplatta från Bollebygds 
kommun (nämndpresidierna, samt fullmäktiges presidium).
 
Enligt Sverige kommuner & regioner (SKR) måste kommunen se till att varje distansdeltagare har 
den rätta programvaran som kommunen upphandlat, och som ska användas, och att hårdvaran 
uppfyller kommunens säkerhetskrav och krav på funktionalitet. För att säkerställa detta kommer 
varje förtroendevald i kommunen att under den tid de har sitt förtroendeuppdrag få låna en iPad, 
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som IT-enheten ser till har de program och system som kravställs i kommunen. Varje 
förtroendevald kommer i samband med lånet få skriva på försäkran/avtal som reglerar hur och 
till vad läsplattan ska användas, samt vad Bollebygds kommun förbinder sig till att tillhandahålla 
för att den förtroendevalde på bästa vis ska kunna utföra sitt förtroendeuppdrag med den enhet 
som man fått till låns.
 
För att bekosta del av inköp, licenser och drift av drygt 90 st iPads föreslås att den del i 
arvodesreglementet som reglerar årlig ersättning vid utskick av kallelse och handlingar, 1 500 
kr/förtroendevald, stryks.
 
Valberedningen har behandlat ärendet på sammanträde 2020-08-17, § 1. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag:

Kommunfullmäktige beslutar att punkt 6 i arvodesreglementet stryks:
Ersättning vid elektroniskt utskick av kallelse och handlingar
Förtroendevalda som tar emot kallelse/sammanträdeshandlingar elektroniskt får varje år en 
ersättning på 1 500 kr. Ersättningen betalas ut i januari för föregående år, för de månader under 
året som den förtroendevalde har tagit emot handlingar elektroniskt. Ersättning utgår inte till 
förtroendevalda som i sitt förtroendeuppdrag har fått dator eller läsplatta från Bollebygds 
kommun. Om den förtroendevalda väljer att ta emot ersättning för elektroniskt utskick av 
kallelser och handlingar väljer den förtroendevalda också att ta emot dessa elektroniskt i alla 
instanser där han eller hon är ledamot eller ersättare. Det reviderade arvodesreglementet, med 
ovan ändring, börjar gälla från och med 2021-01-01.
 
Kommunstyrelsens förslag bifalls av Sandra Eliasson (C), Patrik Karlsson (KD) och Lars-Erik 
Olsson (S).
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om valberedningens förslag kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §126 KS Revidering av arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds kommun
 §1  Revidering av arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds kommun
 Revidering av arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds kommun

Skickas till
Kommunsekreterare
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§105 KS2020/30

Hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun 

Beslut
Kommunfullmäktige antar förslag till hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun, daterad 2020-
08-05.

Ärendet
Det övergripande syftet med hållbarhetspolicyn är att beskriva kommunens syn på sitt ansvar för 
att uppnå ett hållbart samhälle. Själva policyn uttrycker inriktningen på kommunens 
hållbarhetsarbete. Bollebygds kommun ställer sig bakom Agenda 2030 och de globala målen. 
Hållbar utveckling är inte ett slutligt tillstånd utan innebär en kontinuerlig process som förutsätter 
vilja till förändring och kompromisser. Hållbarhetspolicy och miljöpolicy ska ses som 
komplement till varandra och målsättningen med dessa är att tillse att utvecklingen av Bollebygds 
kommun ska möta såväl dagens som kommande generationers behov på ett tillfredsställande sätt. 
Utgångspunkten för hållbarhetsarbetet i Bollebygds kommun är att genom lokala insatser bidra 
till en hållbar utveckling i kommunen och till att uppnå de globala målen.
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige antar förslag till hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun, daterad 2020-
08-05.
 
Kommunstyrelsens förslag bifalls av Michael Plogell (FR) och Peter Hemlin (M).
 
Ledamöternas förslag till beslut
Sassi Wemmer (MP) föreslår att ärendet återremitteras för att konkretisera själva policyn och 
även innehåller av kommunfullmäktige fastställda strategiska mål.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelsens, dels Sassi Wemmers 
(MP) om återremiss. Ordföranden frågar först om ärendet ska återremitteras eller avgöras på 
dagens sammanträde och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag återstår och frågar om det kan 
antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §127 KS Hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun
 Hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun
 Hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun

Skickas till
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KSO, kommunchef, samtliga nämnder (för kännedom)
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§106 KS2020/45

Miljöpolicy för Bollebygds kommun 

Beslut
Kommunfullmäktige antar förslag till miljöpolicy för Bollebygds kommun, daterad 2020-08-05.

Ärendet
Bollebygds kommun ska ta en aktiv roll för att skapa ett långsiktigt hållbart samhälle. Kommunen 
ska kontinuerligt utveckla och förbättra sitt miljöarbete och ge medborgare och näringsliv 
förutsättningar att minska sin miljöpåverkan. Syftet med miljöpolicyn är att skapa långsiktigt 
hållbar utveckling av hela kommunen, samtidigt som kommunen ska ges förutsättningar att växa. 
Policyn förtydligar kommunens utgångspunkt och viljeinriktning samt är ett vägledande 
dokument för arbetet med miljöfrågor. Policyn ska revideras vid behov eller på förekommen 
anledning.
 
Sveriges riksdag har beslutat om en samlad miljöpolitik för ett hållbart Sverige. Det övergripande 
målet för miljöpolitiken är att till nästa generation lämna över ett samhälle där de stora 
miljöproblemen i Sverige är lösta, utan att orsaka ökade miljö- och hälsoproblem utanför Sveriges 
gränser. Detta övergripande mål kallas generationsmålet som visar inriktningen för Sveriges 
miljöpolitik. Målet ger vägledning om de värden som ska skyddas och den omställning av 
samhället som behöver ske inom en generation för att nå miljömålen. Utöver generationsmålet 
finns 16 nationella miljökvalitetsmål.
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige antar förslag till miljöpolicy för Bollebygds kommun, daterad 2020-08-05.
 
Kommunstyrelsens förslag bifalls av Michael Plogell (FR) och Sandra Eliasson (C). 
 
Ledamöternas förslag till beslut
Sassi Wemmer (MP) föreslår att ärendet återremitteras för att konkretisera själva policyn som 
även innehåller av kommunfullmäktige fastställda strategiska mål.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelsens, dels Sassi Wemmers 
(MP) om återremiss. Ordföranden frågar först om ärendet ska återremitteras eller avgöras på 
dagens sammanträde och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
Ordföranden konstaterar att endast kommunstyrelsens förslag återstår och frågar om det kan 
antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §128 KS Miljöpolicy för Bollebygds kommun
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 Miljöpolicy för Bollebygds kommun
 Miljöpolicy för Bollebygds kommun
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§107 KS2020/183

Svar på socialnämndens begäran om att frångå kommunens 
ekonomiska styrprinciper 

Beslut
Kommunfullmäktige bifaller socialnämndens förslag; För att socialförvaltningen på bästa sätt ska 
kunna arbeta med den handlingsplan som ska leda till att få budget i balans begär socialnämnden 
att kommunfullmäktige fattar ett beslut vid nästa sammanträde gällande att socialnämnden får 
frångå kommunens ekonomiska styrprinciper och jobba för att få budget i balans 2021.
 
Reservation
Sandra Eliasson (C), Roland Andersson (C), Fredrik Olofsson (C), Sverre Fredriksson (M), 
Ingridh Anderén (M), Tomas Andersson (M), Peter Hemlin (M), Göran Augustsson (M), Michael 
Plogell (FR), Mattias Tellander (FR), Stefan Larsson (FR) och Carl Pålsson (FR) reserverar sig 
mot kommunfullmäktiges beslut. 

Ärendet
Socialnämnden begär på sitt sammanträde 2020-04-21, § 18, att kommunfullmäktige ska besluta 
att nämnden får frångå kommunens ekonomiska styrprinciper, för att kunna arbeta för att få 
budget i balans 2021. Prognosen efter juni 2020 visar på ett underskott motsvarande 13,3 mnkr. 
Förvaltningschef gör bedömningen att 1,5 mnkr möjligen kan hämtas hem 2020. Kvarstår då 11,7 
mnkr där socialnämnden inte har vidtagit åtgärder i tillräcklig utsträckning, för att få en budget i 
balans 2020.
 
Socialnämnden har förutsättningar för att få en budget i balans. I jämförelse med andra 
kommuner har socialnämndens verksamheter generellt en hög kostnad. Ställs kostnaderna i 
relation till den förväntade kostnaden med hänsyn taget till de faktorer som ingår i 
utjämningssystemet, och därmed ligger till grund för kommunens utjämningsbidrag, är 
kostnaderna mycket höga. Inom äldreomsorgen har kostnaderna ökat med ca 10 % mellan 2017 
och 2019. Kostnaden per invånare ligger ungefär i nivå med riket i övrigt och 
Sjuhäradskommunerna. Med hänsyn taget till de faktorer som ingår i utjämningssystemet, t.ex. 
civilstånd, ohälsa, andel födda utanför Norden och restider inom hemtjänsten, så har Bollebygds 
kommun en kostnad som är 8 mnkr högre än förväntat. Inom individ- och familjeomsorgen ses 
en kraftig kostnadsökning på ca 50 % mellan 2017 och 2019, kostnaden ligger ca 25 % över 
genomsnittet i Sjuhäradskommunerna och 15 % över riket. Detta trots att Bollebygds kommun 
bör ha betydligt lägre kostnader i relation till sin befolkningsstruktur. Kostnaden för individ- och 
familjeomsorgen är 21 mnkr högre än förväntat i relation till faktorerna i 
utjämningssystemet. Inom funktionsnedsättning märks också en relativt stor kostnadsökning 
mellan 2017 och 2019, ca 20 %. Bollebygds kommun har även här en högre kostnad jämfört med 
utjämningsbidragen, ca 6 mnkr, men ungefär samma kostnad räknat per 
invånare. Sammanfattningsvis är kostnaden per invånare för äldreomsorgen och inom 
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funktionsnedsättning i nivå med riket, men sett till kommunens befolkningsstruktur och 
demografi borde kostnaderna vara lägre. För individ- och familjeomsorgen är kostnaderna höga 
både i relation till utjämningssystemet och i kostnad per invånare. Summerar man alla delarna för 
socialnämndens verksamheter och ställer det i relation till vad kommunen får i utjämningsbidrag 
så är alltså kostnaderna ca 35 mnkr högre vilket motsvarar ca 18 % av hela nämndens budget.
 
Det framgår tydligt i de nu gällande ekonomiska styrprinciperna att i de fall en nämnds 
uppföljning visar på ett negativt resultat vid årets slut ska förvaltningschef skyndsamt redovisa 
åtgärder som leder till ett nollresultat vid årets slut. Nämnden ska senast vid kommande 
nämndmöte efter det att en negativ prognos presenterats besluta om åtgärder syftande till ett 
nollresultat. Vid kommande uppföljningar under året ska nämnden redovisa vilken effekt de 
beslutade åtgärderna förväntas få, dvs ifall åtgärderna är tillräckliga eller om nya beslut behöver 
fattas. Det finns inget stöd i de ekonomiska styrprinciperna som gör att en nämnd ska tillåtas att 
inte vidta åtgärder innevarande år. Då det i början av året inte fanns tillräckligt med underlag eller 
analys för att förstå orsaken till underskottet behövdes en genomlysning först göras. Trots att en 
genomlysning gjorts av individ- och familjeomsorgen är för få åtgärder, inom hela 
socialnämndens ansvarsområde, vidtagna under 2020 för att få en budget i balans.
 
Socialnämnden kommer inte att klara av att få en budget i balans 2020 då för få åtgärder är 
vidtagna. Att socialnämnden behöver ytterligare tid för att få en budget i balans är helt klart men 
detta kräver att kraftiga, konkreta åtgärdsförslag läggas fram av socialförvaltningen samt att 
socialnämnden måste fatta beslut som genererar stora sänkta kostnader. Om nämnden ska tillåtas 
frångå de ekonomiska  styrprinciperna ska åtgärder vara framtagna 2020 för att få full effekt 
2021, vilket innebär att socialnämnden ska ha en budget i balans vid ingången av 2022. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige bifaller socialnämndens förslag; För att socialförvaltningen på bästa sätt ska 
kunna arbeta med den handlingsplan som ska leda till att få budget i balans begär socialnämnden 
att kommunfullmäktige fattar ett beslut vid nästa sammanträde gällande att socialnämnden får 
frångå kommunens ekonomiska styrprinciper och jobba för att få budget i balans 2021.
 
Socialnämndens och kommunstyrelsens förslag bifalls av Lars-Erik Olsson (S), Barbro 
Orrestrand (S), Mathias Carlzon (-), Ulf Rapp (S), Sassi Wemmer (MP), Lisette Vermeulen (SD), 
Otto Andreasson (S), Eivor Carlsson (KD), Helena Thelin (S), Tomas Ridell (V) och Patrik 
Karlsson (KD).
 
Ledamöternas förslag till beslut
Sandra Eliasson (C), med instämmande av Sverre Fredriksson (M), föreslår enligt 
kommunstyrelseförvaltningens förslag: Kommunfullmäktige beslutar att inte tillåta 
socialnämnden att frångå Bollebygds kommuns styrmodell inkl. ekonomiska styrprinciper, och 
därmed inte låta socialnämnden få två år, 2020 och 2021, på sig att få en budget i balans.
Michael Plogell (FR) föreslår enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag: Kommunfullmäktige avslår socialnämndens begäran och beslutar att inte tillåta 
socialnämnden att frångå Bollebygds kommuns styrmodell inkl. ekonomiska styrprinciper, och 
därmed inte låta socialnämnden få två år, 2020 och 2021, på sig att få en budget i balans. Om 
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nämnden ska tillåtas frångå de ekonomiska styrprinciperna ska åtgärder vara framtagna 2020 för 
att få full effekt 2021, vilket innebär att socialnämnden ska ha en budget i balans vid ingången av 
2022.
 
Ajournering
Sammanträdet ajourneras kl 20.10-20.20. Efter ajournering meddelar Michael Plogell (FR) att han 
återkallar sitt förslag till beslut.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelsens (socialnämndens), dels 
Sandra Eliassons (C) m.fl. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. Omröstning begärs och ska 
genomföras. Följande beslutsordning godkänns:
 
Ja-röst för kommunstyrelsens förslag
Nej-röst för Sandra Eliassons (C) m.fl. förslag
 
Omröstningsresultat
Med 19 ja-röster mot 12 nej-röster beslutar kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag. 
Omröstningslista finns i anslutning till paragrafen i protokollet.
 
Reservation
Sandra Eliasson (C), Roland Andersson (C), Fredrik Olofsson (C), Sverre Fredriksson (M), 
Ingridh Anderén (M), Tomas Andersson (M), Peter Hemlin (M), Göran Augustsson (M), Michael 
Plogell (FR), Mattias Tellander (FR), Stefan Larsson (FR) och Carl Pålsson (FR) reserverar sig 
mot kommunfullmäktiges beslut.  

Beslutsunderlag
 §111 KS Svar på socialnämndens begäran om att frångå kommunens ekonomiska 

styrprinciper
 Protokollsutdrag § 18, Begäran från socialnämnden om att frångå kommunens 

styrprinciper
 Svar på socialnämndens begäran om att frångå kommunens ekonomiska styrprinciper

Skickas till
Socialnämnden, ekonomiavdelningen

Page 23 of 38



Voteringslista 

Mötesdatum
Kommunfullmäktige 2020-09-17

Voteringslista: §107
Ärende: Svar på socialnämndens begäran om att frångå kommunens ekonomiska styrprinciper,  
KS2020/183

Voteringslist(or)
Socialnämnden frångå styrprinciper

Ledamot Ja Nej Avstår
Peter Hemlin (M), ordförande X

Otto Andreasson (S), vice ordförande X

Monika Svensson (SD), 2:e vice ordförande X

Emma Isfeldt (S), ledamot X

Lars-Erik Olsson (S), ledamot X

Helena Thelin (S), ledamot X

Ulf Rapp (S), ledamot X

Sassi Wemmer (MP), ledamot X

Tomas Ridell (V), ledamot X

Caroline Nordengrip (SD), ledamot X

Daniel Persson (SD), ledamot X

Caroline Frodin (SD), ledamot X

Lisette Vermeulen (SD), ledamot X

Ingridh Anderén (M), ledamot X

Tomas Andersson (M), ledamot X

Michael Plogell (FR), ledamot X

Mathias Carlzon (-), ledamot X

Mattias Tellander (FR), ledamot X

Stefan Larsson (FR), ledamot X

Sandra Eliasson (C), ledamot X

Fredrik Olofsson (C), ledamot X

Roland Andersson (C), ledamot X

Patrik Karlsson (KD), ledamot X

Eivor Carlsson (KD), ledamot X

Barbro Orrestrand (S), ersättare X

Christina Hein (S), ersättare X

Fredrik Lind (SD), ersättare X

Sverre Fredriksson (M), ersättare X

Göran Augustsson (M), ersättare X

Carl Pålsson (FR), ersättare X

Alec Sintorn (L), ersättare X

Resultat 19 12 0
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§108 KS2020/141

Utbetalning av partistöd 2020 - Folkets Röst (återremiss) 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till Folkets Röst för år 2020 med 56 
287 kr.

Ärendet
Kommunfullmäktige beslutade på sammanträde 2020-06-10, § 89, att återremittera ärendet om 
utbetalning av partistöd 2020 till Folkets Röst, för att utreda förutsättningarna för att kunna 
betala ut fullt partistöd till (FR). Partiet har 5 mandat i fullmäktige men en avhoppad partimedlem 
sitter på ett mandat. Vid beredning av återremissen har frågan skickats till Sveriges kommuner 
och regioner (SKR) som svarar att i detta fall ska partistödet för den avhoppade partimedlemmen 
som valt att behålla sin fullmäktigeplats fortsätta att betalas ut till det parti som den 
förtroendevalde valdes in för i kommunfullmäktigevalet 2018, så länge som den förtroendevalde 
har kvar sin fullmäktigeplats. Även om denne avgår från platsen och länsstyrelsen utser en ny 
ledamot i den avgångnes ställe så ska det också fortsätta att betalas ut partistöd för det mandatet. 
Det är bara när platsen är tom, d.v.s. en ledamot avgår och länsstyrelsen inte kan sätta in en ny 
förtroendevald, som partistödet för platsen kan dras in. Att den förtroendevalde som lämnat 
partiet startar ett nytt parti eller byter parti påverkar inte saken om partistödet som är baserat på 
antal mandat varje parti har i fullmäktige.
 
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer efter SKR´s svar att partistödet 2020 för (FR) kan 
betalas ut enligt det ursprungliga förslaget - Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av 
partistöd till Folkets Röst för år 2020 med 56 287 kr.
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till Folkets Röst för år 2020 med 56 
287 kr.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §124 KS Utbetalning av partistöd 2020 - Folkets Röst (återremiss)
 §89 Kf Utbetalning av partistöd 2020 - Folkets Röst
 Utbetalning av partistöd 2020 till (FR) - återremiss

Skickas till
Kommunsekreterare
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§109 KS2019/204

Revidering av förbundsordning för SÄRF 

Beslut
Reviderad förbundsordning för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) godkänns. Den 
reviderade förbundsordningen börjar gälla från och med 2021-01-01.

Ärendet
Nuvarande förbundsordning för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) gäller fr. o m 
2020-01-01. SÄRF:s direktion och medlemsråd har konstaterat att det finns behov av att 
komplettera befintlig förbundsordning med en bilaga - Reglemente för medlemsrådet. 
Utformningen av bilagan har godkänts av direktionen och medlemsrådet och har nu infogats i 
förbundsordningen. I samband med kompletteringen har hänvisningar till gällande lagstiftningar 
uppdaterats. Förbundsordningen i övrigt har inte förändrats i sak. Den reviderade 
förbundsordningen föreslås gälla fr. o m 2021-01-01.
 
Direktionen har på sammanträde 2020-06-12, § 35, beslutat att godkänna förslaget till 
komplettering av förbundsordningen samt översända förbundsordningen till kommunfullmäktige 
i respektive medlemskommun för fastställande.
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Reviderad förbundsordning för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) godkänns. Den 
reviderade förbundsordningen börjar gälla från och med 2021-01-01.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §120 KS Revidering av förbundsordning för SÄRF
 SÄRF, § 35 Komplettering till SÄRFs förbundsordning
 Förbundsordning SÄRF, komplettering med bilaga för Medlemsråd

Skickas till
SÄRF
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§110 KS2020/169

Taxor 2021 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) 

Beslut
Bollebygds kommun fastställer taxor för räddningstjänstens myndighetsutövning år 2021, enligt 
bilaga från SÄRF. De nya taxorna gäller från och med 2021-01-01.

Ärendet
Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund, SÄRF, är ett kommunalförbund som organiserar och 
driver räddningstjänsten i de sex kommunerna: Bollebygd, Borås, Mark, Svenljunga, Tranemo 
och Ulricehamn. SÄRF utför tillsyn enligt Lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO), Lag 
(2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE) samt handlägger tillstånd enligt Lag om 
brandfarliga och explosiva varor. För 2021 års taxor för myndighetsutövning föreslås en höjning 
med 2,4 %. Förslag till taxor gällande fr.o.m. 2021-01-01 framgår i bilaga. Taxor för 
myndighetsutövning ska beslutas av kommunfullmäktige i respektive medlemskommun.
 
Direktionen föreslår på sammanträde 2020-06-12, § 38, att medlemskommunerna fastställer taxor 
för räddningstjänstens myndighetsutövning år 2021 enligt bilaga. Direktionen konstaterar 
samtidigt att en utredning ska genomföras för att klargöra hur taxorna är uppbyggda och som 
redovisar antal tillsynstillfällen, tidsåtgång samt kostnader. Utredningen redovisas till direktionen 
under hösten 2020.
 
Tjänster avseende myndighetsutövning, med föreslagen taxehöjning (inom parentes står 2020 års 
timtaxa och grundavgift):

Tillsyn enligt Lagen skydd mot olyckor, grundavgift – 1864 kr (1820 kr)
Tillsyn enligt Lagen skydd mot olyckor, timavgift – 1864 kr (1820 kr)
Tillsyn enligt Lagen brandfarliga och explosiva varor, grundavgift – 1864 kr (1820 kr)
Tillsyn enligt Lagen brandfarliga och explosiva varor, timavgift – 1864 kr (1820 kr)
Hantering av tillstånd enligt Lagen brandfarliga och explosiva varor, timavgift – 1864 kr (1820 kr)
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Bollebygds kommun fastställer taxor för räddningstjänstens myndighetsutövning år 2021, enligt 
bilaga från SÄRF. De nya taxorna gäller från och med 2021-01-01.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §121 KS Taxor 2021 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF)
 SÄRF, § 38 Taxor 2021 för SÄRFs myndighetsutövning
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 Taxor myndighetsutövning 2021, SÄRF

Skickas till
SÄRF
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§111 KS2019/13

Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (L) i 
socialnämnden 

Beslut
Kommunfullmäktige befriar Kerstin Sutinen (L) från uppdraget som ersättare i socialnämnden.
 
Val av ny ersättare (L) i socialnämnden bordläggs. 

Ärendet
Kerstin Sutinen (L) har i en skrivelse 2020-06-16 begärt att bli befriad från sitt uppdrag 
som ersättare i socialnämnden.  Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria 
en förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte 
finns särskilda skäl mot det.
 
Kompletteringsval av ny ersättare (L) föreslås bordläggas. 
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige befriar Kerstin Sutinen (L) från uppdraget
som ersättare i socialnämnden och finner att så sker. Ordföranden meddelar därefter att val av ny 
ersättare (L) i socialnämnden bordläggs. 

Beslutsunderlag
 Befrielse från uppdrag, Kerstin Sutinen (L)

Skickas till
Kerstin Sutinen, HR-enheten (Diana Lindhage), förtroendemannaregistret (Tommy Andersson), 
nämndsekreterare socialnämnden
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§112 KS2018/224

Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (C) i 
samhällsbyggnadsnämnden 

Beslut
Kommunfullmäktige befriar Linda Sjöö (C) från uppdraget som ersättare i 
samhällsbyggnadsnämnden.
 
Val av ny ersättare (C) i samhällsbyggnadsnämnden bordläggs. 

Ärendet
Linda Sjöö (C) har i en skrivelse 2020-08-26 begärt att bli befriad från sitt uppdrag som ersättare i 
samhällsbyggnadsnämnden. Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en 
förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte finns särskilda 
skäl mot det.
 
Kompletteringsval av ny ersättare (C) föreslås bordläggas. 
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige befriar Linda Sjöö (C) från uppdraget
som ersättare i samhällsbyggnadsnämnden och finner att så sker. Ordföranden meddelar därefter 
att val av ny ersättare (C) i samhällsbyggnadsnämnden bordläggs. 

Beslutsunderlag
 Befrielse från uppdrag

Skickas till
Linda Sjöö, HR-enheten (Diana Lindhage), förtroendemannaregistret (Tommy Andersson), 
nämndsekreterare samhällsbyggnadsnämnden
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§113 KS2020/197

Befrielse från uppdrag och kompletteringsval av ersättare (FR) i 
valberedningen 

Beslut
Kommunfullmäktige befriar Greger Ordenius (FR) från sitt uppdrag som ersättare i 
valberedningen.
 
Kommunfullmäktige utser Maria Brandt (FR) till ny ersättare i valberedningen.

Ärendet
Greger Ordenius (FR) har i en skrivelse 2020-09-03 begärt att bli befriad från sitt uppdrag 
som ersättare i valberedningen. Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria 
en förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte 
finns särskilda skäl mot det.
 
Till ny ersättare (FR) i valberedningen föreslås Maria Brandt (FR).
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige befriar Greger Ordenius (FR) från 
uppdraget som ersättare i valberedningen och finner att så sker. Ordföranden frågar därefter om 
Maria Brandt (FR) kan väljas till ny ersättare i valberedningen och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Befrielse från uppdrag (FR) i valberedningen

Skickas till
Greger Ordenius, Maria Brandt, HR-enheten (Diana Lindhage), förtroendemannaregistret 
(Tommy Andersson), kommunsekreterare
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§114 KS2019/59

Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval, som nämndeman 
(SD) i Borås tingsrätt 

Beslut
Kommunfullmäktige befriar Caroline Frodin (SD) från uppdraget som nämndeman i Borås 
tingsrätt.
 
Kommunfullmäktige utser Fredrik Lind (SD) till ny nämndeman i Borås tingsrätt.

Ärendet
Caroline Frodin (SD) har i en skrivelse 2020-08-31 begärt att bli befriad från sitt uppdrag 
som nämndeman i Borås tingsrätt. Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska 
kommunfullmäktige befria en förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar 
avgå, om det inte finns särskilda skäl mot det.
 
Till ny nämndeman (SD) föreslås Fredrik Lind.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige befriar Caroline Frodin (SD) från sitt 
uppdrag  som nämndeman i Borås tingsrätt och finner att så sker. Ordföranden frågar därefter 
om Fredrik Lind (SD) kan väljas till ny nämndeman i Borås tingsrätt och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Avsägelse av uppdrag (SD)

Skickas till
Borås tingsrätt, Caroline Frodin, Fredrik Lind
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§115 KS2018/240

Befrielse från uppdrag som ersättare (SD) i kommunfullmäktige 

Beslut
Kommunfullmäktige befriar Peter Andersson (SD) från uppdraget som ersättare 
i kommunfullmäktige i Bollebygds kommun.
 
Länsstyrelsen i Västra Götalands län tillskrivs för att utse en ny ersättare (SD) i 
kommunfullmäktige.

Ärendet
Peter Andersson (SD) har i en skrivelse 2020-08-31 begärt att bli befriad från sitt uppdrag 
som ersättare i kommunfullmäktige. Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska 
kommunfullmäktige befria en förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar 
avgå, om det inte finns särskilda skäl mot det.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige befriar Peter Andersson (SD) från 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige och finner att så sker. Ordföranden meddelar 
även att länsstyrelsen i Västra Götalands län ska tillskrivas för att utse en ny ersättare (SD). 

Beslutsunderlag
 Befrielse av uppdrag (SD)

Skickas till
Länsstyrelsen, Peter Andersson, HR-enheten (Diana Lindhage), förtroendemannaregistret 
(Tommy Andersson), IT@bollebygd.se
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§116 KS2020/203

Fråga till samhällsbyggnadsnämndens ordförande om 
grundsärskola och yttre miljö 

Ärendet
Dagens sammanträde
Frågeställare Mathias Carlzon (-) meddelar att han återkallar sin fråga. 

Beslutsunderlag
 Fråga till samhällsbyggnadsnämndens ordförande om grundsärskola och yttre miljö
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§117 KS2020/204

Fråga till samhällsbyggnadsnämndens ordförande om 
grundsärskola och tidplan 

Ärendet
Dagens sammanträde
Frågeställare Mathias Carlzon (-) meddelar att han återkallar sin fråga. 

Beslutsunderlag
 Fråga till samhällsbyggnadsnämndens ordförande om grundsärskola och tidplan
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§118 KS2020/205

Fråga till utbildningsnämndens vice ordförande om ekonomisk 
prognos 

Ärendet
Dagens sammanträde
Frågeställare Mathias Carlzon (-) meddelar att han återkallar sin fråga. 

Beslutsunderlag
 Fråga till utbildningsnämndens vice ordförande om ekonomisk prognos
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§119 KS2020/206

Fråga till utbildningsnämndens vice ordförande om invigning av 
grundsärskola 

Ärendet
Dagens sammanträde
Frågeställare Mathias Carlzon (-) meddelar att han återkallar sin fråga. 

Beslutsunderlag
 Fråga till utbildningsnämndens vice ordförande om invigning av grundsärskola
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§120 KS2020/207

Fråga till utbildningsnämndens vice ordförande om kostnad för 
bildande av grundsärskola 

Ärendet
Dagens sammanträde
Frågeställare Mathias Carlzon (-) meddelar att han återkallar sin fråga. 

Beslutsunderlag
 Fråga till utbildningsnämndens vice ordförande om kostnad för bildande av 

grundsärskola
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